
שומרים לבוקר
אגף ברסלב
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לנסוע לרבנו בשבת?!

 שיחה שערך כתבנו בענין גזירת הגיוס עם
הגאון החסיד ר' נתן ליברמנש שליט"א 

על  גזרו  השלטונות  כידוע  השואל: 
בחורי הישיבות גזירה לבוא לצבאם. 
רצינו לדעת מה ההתייחסות לגזירת 

הגיוס, מה דעת הרב בעניין? 

ואל  יהרג  זה  לצבא  ללכת  נתן:  ר' 
לא  אמרו  ישראל  גדולי  כל  יעבור! 
ללכת לצבא. זה לא עניין של ציונות. 
זה  הצבא  כי  לצבא  ללכת  אסור 
לשם  שנכנס  מי  כל  מופקר,  מקום 

יוצא שונה.

שאלה  לשאול  רציתי  השואל: 
שחושב  מי  יש  רבים:  שמעסיקה 
שאפשר לנסוע לאומן לראש השנה 
יאלץ  כך  שאחר  אומר  זה  אם  גם 

ללכת לצבא. האם זה ייתכן?

שאדם  הדמיון  ושלום!  חס  נתן:  ר' 
יכול לנסוע לאומן במקרה שאחר כך 
גמור!  זה שקר  ללכת לצבא–  יאלץ 
רבינו הקדוש בוודאי לא התכוון לזה. 
הרי אסור ללכת לצבא! זה כמו לומר 
לנסוע  בשביל  שבת  לחלל  שמותר 

לרבינו – מה פתאום?!

השואל: אז מה עם עניין הצבא? יש 

הולכים  לא  שאם  שאומרים  כאלו 

לאומן.  לנסוע  נותנים  לא   – לצבא 

האם זה לא מצב דומה?

אם  דבר.  אותו  בדיוק  נתן:  ר' 
הברירה היא או ללכת לצבא או לא 
בגדר  זה  נוסעים!  לא  אז   –  לנסוע 
ללכת  אסור  יעבור'.  ובל  'ייהרג 

לצבא. נקודה.

מורכב:  מצב  נוצר  אבל  השואל: 
בעיה,  שאין  אומרים  ישראל  גדולי 
שהכול יהיה בסדר, שיישבו וילמדו. 
מהחסידים  הרבה  בפועל,  אבל 

להגיע  דרך  להם  שאין  מרגישים 
לרבינו לראש השנה.

ר' נתן: זו שאלה שלא נשאלה כבר 
באמת  היום  המצב  שנה.  שישים 
וצריך להתייחס אליו  חדש, מורכב, 

ברצינות.

השואל: האם יש משהו שכן אפשר 
בצורה  להשתדל  אולי  לעשות? 
ארגונים  שיש  שמעתי  מסוימת? 
מול  להסתדר  לבחור  שעוזרים 

הצבא.

צריך  אחד  כל  ודאי!  ודאי,  נתן:  ר' 
יש  שלו.  ההשתדלות  את  לעשות 

אפשרויות. לא לוותר.

השואל: ומה צריכה להיות ההרגשה 
של בחור שניסה, לא הצליח, ונאלץ 

להישאר בארץ בראש השנה?

שאפשר  המקרה  כמו  זה  נתן:  ר' 
לנסוע רק אם מחללים שבת – אז לא 
נוסעים. זה אותו עיקרון. אבל ברור 
השתדלות  לעשות  חייב  אחד  שכל 
רצינית ולא לוותר מראש. להשתדל, 
לא  אם  אבל  דרך.  למצוא  לטפל, 
הצליח – אז זה רצון ה', ולא לחלל 

שבת בשביל זה.

הרב נתן ליברמנש שליט"א

 בס"ד                                      ערבי פסחים תשפ"ה 

"שומרים לבוקר"
מי הם השומרים, על מה הם שומרים? 

טז'(  אות  ה'  )שלוחין  הלכות  בליקוטי  מוהרנ"ת 
תלמידי  הם  לבוקר  השומרים  כי  לנו  מבאר 
ותפילה  בתורה  העוסקים  נטורי קרתא,  החכמים, 
ושיחה בינם לבין קונם. אלו התלמידים המחפשים 
זכה  ולא  קצת,  שמצאו  מי  ואפילו  הצדיק.  את 
למוצאו כראוי עד שימצא את בחינת רוח הקודש 
ששומרים  לבוקר",  "שומרים  בבחינת  הוא  שלו, 
משמרתם  על  עומדים  רק  שהם   – דייקא  לבוקר 
ושומרים  מאוד,  ועצום  גדול  והתחזקות  בתוקף 
כי  כראוי.  שימצאהו  עד  ה'  לישועת  וממתינים 

הממתין ומצפה לבוקר נקרא שומר. 

אנו תלמידי רבינו הקדוש, המחפשים את הצדיק 
גדול  עיקר  כי  יודעים  למוצאו,  ומשתוקקים 
במציאת הצדיק הוא הנסיעה אליו, ובפרט בראש 

השנה, כמו שציווה עלינו רבינו הקדוש. 

לבוא  ישראל  בחורי  על  השלטונות  גזרו  והנה 
לצבאם, ויודעים אנו שכל גזרה כזו מטרתה לעקור 
את האמונה ולקרר את בנינו מתורה ויראת שמיים. 

שאנו  "יתכן  ואמר:  וזעק  הקדוש  רבינו  לו  עמד 
לגזור  ויחשוב  שעשה  יתברך,  השם  את  מניחין 
]כי אז באותו הזמן נשמע שיוצאין  גזרות בעולם 
גזרות על ישראל, חס ושלום[ כי אנו צריכין לקרות 
את השם יתברך מעסקיו שהוא עוסק בהם, באיזה 
משם,  אותו  לקרות  ושלום,  חס  וכיוצא,  גזרה 
שישליך זאת ויפנה אלינו למה שאנו רוצים לדבר 
עמו, לבקש ממנו שיקרב אותנו לעבודתו יתברך." 

זיינו של  עלינו נפלה חובת היום להשתמש בכלי 
וכוחו של זקן דקדושה, שאמר: "גאר מיין  משיח, 
השנה".  ראש  איז  זאך  מיין  גאר  תפילה  איז  זאך 
אם  יודעים  לא  ואברכים  בחורים  שעשרות  בזמן 
הקדוש,  לרבינו  השנה  ראש  לימי  לנסוע  יוכלו 
שיבטל  להשי"ת  ולהתחנן  ולהריע  לזעוק  עלינו 

מעלינו גזרה קשה זו שנוגעת לנקודת יהדותנו. 

לו  שם  עילית  בביתר  שומרים'  'הפקדתי  ארגון 
למטרה לסייע לכל בחור ואברך בכל הנצרך בעניין 
קריטי זה. אברך , בחור , אבא! אל תתמהמה, פנה 

אליהם בדחיפות: 09-313-2142

שימורים,  לליל  נזכה  השם  שבעזרת  רצון  ויהי 
את  לקיים  לו  ומצפה  שומר  היה  שהקב"ה  שכפי 
לצאת  נזכה  כן  מצרים,  מארץ  להוציאם  הבטחתו 
בחינת  את  ולהשיג  בימינו,  במהרה  השלימה  לגאולה 

בוקר רוח הקודש של הצדיק האמת. 

1העורך      .



השואל: הרב אלחדד, יש הרבה אנשים שעדיין לא מבינים 
מה בעצם הבעיה ללכת לצבא, ומה כל הזעקה של כל גדולי 

ישראל, שגם מי שלא לומד שלא ילך? 

הרב מאיר נחמן אלחדד: התשובה פשוטה. המדינה מנצלת 
כל הבטחה שלהם לעשות  ישראל.  את התמימות של עמך 
יחידות בלי נשים ובשמירת תורה ומצוות, זה שקר וכזב. את 

זה אמרו לי אנשים שפיתו אותם ונפלו 
יכול  בצבא  שהיה  אדם  בן  וכל  בפח. 
להעיד שהצבא לא בנה אותו רוחנית, 
קוראים  רוחנית.  אותו  הוריד  אלא 
היתוך"  "כור  וזה  היתוך",  "כור  לצבא 
של שמד, מינות ואפיקורסות, וטיפוח 
האמונה  ועקירת  ידי,  ועוצם  הכוחי 
כשבחור  היקרים.  מהיהודים  מהלב 
הולך לצבא זה כמו שהוא חס וחלילה 
בחור  ואף  בכנסייה.  להשתמד  הולך 
לא יסכים להשתמד, אלא ילך לשבת 

כמה חודשים בכלא הצבאי. 

החיילים.  של  החיים  על  חסים  לא  אפילו  הם  זה,  רק  ולא 
ידוע שראשי הצבא הם אנשי שמאל, ובגלל שיקולים מאוד 
ונוראים.  עצומים  לסיכונים  אותם  מכניסים  הם  מפוקפקים 
אין  'שמאל'.  או  'ימין'  של  עניין  לא  שזה  להבין  צריך  אבל 
ימין ואין שמאל, יש כאן גורמים אלימים שמנהלים מלחמת 
פועלים  לא  הם  לשיטתם  ואפילו  ובתורתו.  בהשם  חורמה 
לטובת עם ישראל: הנה עכשיו גילו הקלטות מראש המחלקה 
מתיישבים,  יהודים  לעצור  הוראה  שנתן  בשב"כ,  היהודית 
שמוסרים באמת נפש על יישוב ארץ ישראל, לעצור אותם 
ולהושיב אותם במעצר עם עכברים, ללא שום סיבה, בלי שום 
טיפת אנושיות. ולמשפחות של חיילים דתיים, בהתיישבויות, 
ישראל,  עם  למען  בחזיתות  למות  נפשם  את  שמחרפים 
אינשי-דלא-מעלי  מיני  כל  של  צוותות  שולחת  המדינה 

אפילו  אחד  בקנה  עולה  לא  שזה  הבתים,  את  להם  להרוס 
כפירה  מינות,  על  מושתתת  המדינה  פשוטה.  אנושיות  עם 
בה'  להילחם  זה  שלהם  המטרה  כל  ובאמת  ואפיקורסות, 

ובתורתו. 

והוא בטלן גמור, כשהוא  יהודי שלא לומד מילה  אז אפילו 
הולך לצבא הוא נכנס למקום שיסיר ממנו את האמונה בהשם 
יתברך, את קיום התורה והמצוות, וזה 
היתר  שום  ואין  לשמד,  ללכת  פשוט 
ללכת לשמד! כל הבחורים האלה שלא 
וכיסופים  רצונות  לומדים, הם מלאים 
של  נפלאות  נקודות  להם  יש  טובים, 
סור מרע, וכולם רוצים להתחתן, ואדם 
לקדושה.  שייך  הוא  להתחתן  שרוצה 
לומדים  שלא  אלה  את  לשלוח  לכן 
שיש.  גדולה  הכי  העבירה  זו   – לצבא 
לנפשו,  ואוי  לו  אוי  בזה,  שתומך  ומי 
כל  מאוד.  חמורה  טעות  טועה  הוא 
שמד.  של  חוק  הוא  הזה  הגיוס  החוק 
העסקנים הנקראים חרדים טועים בזה 
בגדול. פשוט צריך להאמין לגדולי ישראל, הרב משה צדקה 

ועוד כמה גדולים, שכולם ממש נחושים לא להתייצב. 

יש בחורים  כוח. אצלנו הברסלברס חסידים,  יישר  השואל: 
לראש השנה  לנסוע  עם  לעשות  יודעים מה  ואברכים שלא 

לרבנו. הם מאוד מבולבלים עם זה.

צו  נגדו  בן שיש  יש  לי  גם  זה.  מבין את  אני  הרב אלחדד: 
רוצים  שאתם  מה  "תעשו  אמר:  שרבנו  לו  אמרתי  מעצר. 
מהדברים שלי, וסעיף בשולחן ערוך אל תזיזו." היום ללכת 
זה  שמד,  זה  ערוך,  בשולחן  סעיף  לא  זה  שמד.  זה  לצבא 
אומר  היה  שרבנו  ברור  אז  כולה!  התורה  כל  על  לעבור 
"תישארו בארץ ישראל, תלכו למירון לראש השנה או  לנו: 
לקיבוץ בירושלים, ואל תחללו את היהדות שלכם, אל תלכו 

להתנצר. ה' ירחם". 

מעומק הלב הברסלבי 

השתדלות פשוטה שכל ברסלבר  יכול לעשות
כלל ישראל נתונים בעומקה של טלטלה שלא הייתה כמותה 
הקודש  ארץ  דרי  על  המרחפת  הגיוס  גזרת  ומעולם:  מאז 
צעירים  בחורים  מאיתנו,  מהרבה  שינה  ומדירה  מאיימת 
מהם  נדרש  וכבר  הקדושה,  בשערי  להיכנס  התחילו  שאך 

שאינן  אימהות  שבעולם,  הרשע  כוחות  כל  מול  להתמודד 
יודעות מנוח מחמת המציק, והחמור ביותר – אלפי נשמות 
ישראל המאוימות ליפול טרף למלתעות הרשע, להעבירם 
על דתם ולנתקם באכזריות נוראה מחיק אביהם שבשמים, 

 היום ללכת לצבא 
זה שמד. זה לא סעיף 

בשולחן ערוך, זה 
שמד, זה לעבור על 

כל התורה כולה!

 זכינו לשבת עם הרב מאיר נחמן אלחדד שליט"א
 ולשמוע מפיו דברים נוקבים על המצב העכשווי

ועל היחס הנכון לרשויות

 “ברור מה שרבנו הקדוש היה אומר לנו
לעשות במצב הנוכחי"

הרב מאיר נחמן אלחדד שליט"א
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מחיק התורה הקדושה. 

ותכליתם  מטרתם  הווייתם  שכל  רבים,  וצעירים  בחורים 
נקודה  עוד  לחטוף  יתברך,  רצונו  לעשות  רק  הוא  בעולם 
אינו התכלית,  הזה  לזכור שהעולם  טוב,  ועוד מעשה  טובה 
ולהינצל מכל התאוות והניסיונות המדיחים את האדם משני 

העולמות – ועליהם ועל נשמתם נטויה החרב, רח"ל. 

כל יהודי באשר הוא כואב ומצר על הגזרה הנוראה, כל אשר 
לב יהודי שוכן בקרבו לא יכול להשאר אדיש מול גזרת כליה 
זו רח"ל, אך לנו ברסלב'ר חסידים הוכפל הדבר שבעתיים, 
מי כמונו שרביה"ק מחדיר לליבנו מה התכלית בזה העולם, 
כמה איום ומסוכן הוא העולם הזה, וכמה מסכן ואומלל מי 

ששוכח מתכליתו והולך בשרירות ליבו. 

ומאידך מידה טובה מרובה, את יקרתה וחשיבותה של נשמה 
יהודית החצובה מלמעלה למעלה מכל העולמות, יהודי אשר 
בשם ישראל יכונה, כמה גדולים ויקרים ערכו וחשיבותו, וכמה 
רצינית ואמיתית היא המלחמה כאן בזה העולם, בין נשמה 
יהודית הרוצה רק להידבק בשרשה ולעשות רצונו יתברך כל 
ימי חייה, לבין כל כוחות הטומאה והסט"א המנסים להדיח 

ולהפיל את האדם בכל תכסיסיהם, רח"ל.

עיני עוללה על נפשי מכל בנות עירי, 
צדיקים  היו  רביה"ק  של  בזמנו  אם 
יעשה  שהשי"ת  ייתכן  שלא  שאמרו 
כזאת, בחלומות הקודרים ביותר לא 
הסכימו שתיתכן גזרה נוראה כזאת, 
בצדיקים שרפי מעלה שרק  ומדובר 
גופנו  כל  את  מרעידה  שמם  הזכרת 
עימהם,  הסכים  לא  רביה"ק  אבל   –
חומרת  על  פעמים  כמה  והתבטא 
הגזרה הנוראה, וכמה צריכים לקרוע 
שערי שמים בתפילות, שיחוס וירחם 

עלינו ויבטל את הגזרה הנוראה.

מה נאמר היום כשהגזרה כבר יצאה 
לפועל, וכבר נעקרו מהשי"ת מאות ואלפי יהודים יקרים, בני 

ציון היקרים איכה נחשבו לנבלי חרס, לחבוק אשפתות.

איה לב האבן שיוכל להישאר שלם מול יללותיו של גאון עוזנו 
מורנו רבי נתן זי"ע על גזרה נוראה זו שיצאה בימיו. בכיותיו 
המרות של רבי נתן זי"ע לא היו על רגשי הרחמנות הטבעיים 
של אב ואם, ששודדים מהם את ילדם הקט מבין זרועותיהם. 
רבי נתן, שהרגיש יותר מכולם את גדולתן של נשמות ישראל, 
רחמנות  האמיתית,  הרחמנות  על  ליבו  במר  והתפלל  בכה 
יהודית  נשמה  רח"ל,  לאבדון  שהולכת  יהודית  נשמה  על 
ומהשי"ת,  חיים, מהתורה הקדושה  מים  שמתרחקת ממקור 
ידי להתפאר" שיעבור את  "נצר מטעי מעשי  על  ברחמנות 
יודע  ומי  יהודי,  בין ערלי לב, בלי לדעת אפילו שהוא  חייו 

כמה יצטרך להתגלגל עד שתתוקן נשמתו היקרה הזו.

ורפיון  יאוש  מרבב  נקיות  גם  היו  נתן  רבי  של  בכיותיו 
ידע  וטובו,  גודלו  ידים. רבי נתן, בהשיגו את רחמי השי"ת, 
שבתפילה ותחנונים אפשר להצילם! הגזרה לא נחתמה, כל 
יהודי שהצלנו בתפילותינו זו הצלה נצחית לו ולזרעו עד סוף 
כל הדורות! מרוב רחמנותו על נשמות ישראל, עם ההכרה 
הברורה שאפשר להציל, התפלל ובכה על הצלתם של נשמות 
זעירות אלו. וגם היום, אין הדבר תלוי אלא בנו! בתפילותינו 

רביה"ק  שלימדנו  כפי  הדינים  המתקות  ובשאר  וזעקותינו, 
זי"ע – מצילים את נשמות ישראל משמד וודאי!

אחים יקרים! לא עת לחשות. אם על כל דבר לימדנו רביה"ק 
זי"ע שכל ענינו הוא רק תפילה, אז כשזה נוגע לציפור נפשנו, 
היל"ת,  הזרוע  בכוח  להשמידם  שרוצים  ישראל  לנשמות 
וביטול  ומכופלת להרבות בתפילה להצלתם  החובה כפולה 

הגזרה הנוראה.

ברסלב  חסידי  לנו  אך  הגזרה,  עצם  על  רק  אפילו  זה  וכל 
מנועים  זו  גזרה  כשבעקבות  ישראל,  צרות  על  צרה  נוספה 
חיותנו,  למקור  לנסוע  שלומינו  אנשי  בחורי  ואלפי  מאות 
שכל  השנה,  ראש  הגדול  ביום  בפרט  רביה"ק,  של  לציונו 
העולם תלוי ועומד על הראש השנה של רבינו, ועתה אהה! 
הדרכים שוממות, וכבר בשנה החולפת שתת הלב דם לראות 
ציבור גדול כל כך של אנשי שלומנו, בחורים יקרים שליבם 
הקודש  במקום  ברינה  ולהראות  להעלות  מגעגועים  יוצא 
"כי שם חלקת מחוקק ספון", יחד עם כל בית ישראל, ולהם 
לכל  ישראל,  בני  ראש  עולם,  יסוד  הצדיק  ומתגעגע  מחכה 
אבל  העולם,  בתיקון  עימו  לעסוק  כדי  מהם,  ואחד  אחד 

הדרכים ננעלו בפניהם באכזריות. 

הצער  את  להכיל  שיוכל  הלב  איה 
שלומינו,  אנשי  בחורי  של  והכאב 
יחד  להתוועד  רק  חפצם  כשכל 
הנפשות,  רופא  הנאמן,  הרועה  עם 
הנוראה  הגזרה  של  הברזל  וחומות 

מונעות זאת מהם.

הכול  להצילם!  אפשר  בתפילותינו 
התפילות  על  ורק  אך  עומד  תלוי 
עוד  צעקה,  עוד  תפילה,  עוד  שלנו. 
והִצלת  הצדיקים,  ושמות  אנחה, 

נשמה יהודית! 

יפיל  שלא  להיזהר  צריך  כאן  וגם 
אותנו הבעל דבר מהצד השני, מרוב 
כבר  כך  שכן  כלום...  מתפללים  לא  כבר  להתפלל,  שצריך 
יכולותינו,  כפי  קצת  להתפלל  להצטמצם,  רביה"ק:  לימדנו 
ונזכה לראות  הגזרה  כל  וכך תתבטל  ועוד קצת,  עוד קצת 

בישועתם של ישראל.

ובנוסף לכל התפילות הכלליות, שמחויבים להתפלל על כלל 
הדחופה  הקריאה  מכאן  תצא  עצמו,  על  אחד  וכל  ישראל, 

לכל אחד ואחד: 

שאתה  אמינא  הווא  לך  יש  אם  חשוב!  אברך  יקר!  בחור 
מסובך עם הצבא, אל תתמהמה לרגע! פנה עכשיו, ברגע 
תחכה  אל  אסון!  היא  ההתמהמהות  ההצלה.  לארגוני  זה, 
כי  שיעזרוך,  ההצלה  לארגוני  פנה  עכשיו  כבר  דבר,  לשום 
כל דקה קובעת! כמה שתפנה יותר מוקדם, הסיכויים גדולים 

יותר להינצל.

על  עיניים  פקח  ואחד:  אחד  לכל  הקריאה  מופנית  גם  כך 
מסובך?  להיות  שיכול  אחד  מכיר  אתה  הקרובה.  הסביבה 
שישמחו  ההצלה,  לארגוני  עכשיו  שייגש  עיניו,  את  האר 
וזרעו  ודורותיו  הוא  נפש מישראל,  ובידך להציל  לו,  לעזור 
אחריו, עד סוף כל הדורות! וכל המציל נפש אחת מישראל 

כאילו קיים עולם מלא.

 בחור יקר! אברך חשוב!
אם יש לך הווא אמינא 

שאתה מסובך עם הצבא, 
 אל תתמהמה לרגע! 

פנה עכשיו, ברגע זה, 
לארגוני ההצלה
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 מכתב גדולי רבני וזקני אנ"ש
בענין הגיוס

ממכתב גדולי רבני וזקני אנ"ש: 

"חובה על כל אחד ואחד לדאוג שבנסיעתו ]לראש השנה לאומן[ לא יגרום לעצמו 
הסתבכות בהנושא של הגיוס לצבא המהווה סכנה עצומה ונוראה לכלל היהדות... שמא 

יאסרוהו... ועל כגון דא הזהיר רבינו ז"ל בעצמו"
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 האב שבנו התגייס רותח על צה”ל:
“רוצים לגייס חרדים? רוצים לשמד 

חרדים!”
אברהם'  ‘אוהל  הכנסת  בית  רב  בועז,  שעיה  הרב 

כתב: “הבן שלי התגייס דרך מנהלת חרדים. הוא 

שאל שוב ושוב, והובטח לו: הקורס יהיה בהפרדה 

מקווה.  דרש  לא  בד״ץ.  בהכשר  והאוכל  מגדרית, 

ולא שחיטה חסידית. רק שיעמדו במינימום. אבל 

בפועל? אין הפרדה! אין בד״ץ! המעונות? כמעט ללא 

הפרדה. הבן שלי תקוע. וחבריו מהמסלול החרדי? 

התקפלו והצטרפו לקורס המעורב. מתפשרים גם 

על הכשרות. זו לא תקלה, זו מדיניות! אל תספרו 

סיפורים על מסלולים שמכבדים אורח חיים חרדי".                                                                                             

)פורסם בחרדים 10, 26 במרץ 2025(

“הוא לא ישאר חרדי! נקודה!”
אומר:  והוא  בצבא,  בעבר  שירת  מימרן'  ‘אבי  השדרן 
‘אנחנו מדברים על סוגיית הישארותך חרדי במסגרת 
צה"לית, זה לא משנה אם אתה לומד בישיבה או לא 
לומד בישיבה! אין אמון במערכת הזו שנקראת ‘צה"ל'! 
מה  כל  שנה!  עוד  מתבטל   – היום  שמסוכם  מה  כל 
שמבטיחים לך היום – נעלם עוד שנתיים! גם חטיבה 
כזו ]החטיבה החרדית[ – רק מתחלף ראש אכ"א, הכל 
מתפרק. אז מה המשחק הזה? לא רלוונטי אם לומד 
או לא לומד! היום צעיר חרדי, שלא מכיר בכלל את 
היוהל"ם,  עם  הזה,  למקום  מגיע  הצה"לית,  האוירה 
כרת  ואיסורי  עריות  ואיסורי  והשוויון,  המגדר,  עם 
לכם  אומר  אני  דאורייתא,  ואיסורי  ושעל,  צעד  על 
מידיעה: זה לא רלוונטי להיום לצעיר חרדי בן שמונה 
נקודה!"  חרדי!  ישאר  לא  הוא  לצה"ל!  להכנס   עשרה 
)בתוכניתו ברדיו קול חי, יום רביעי י''ט חשון התשפ"ה(

 “הבן שלי התגייס לצה”ל – 
היום הוא מחלל שבת”

שבנו  ושיתף  לשידור  עלה  כאוב  מאזין 
הביתה  חוזר  לצה"ל  שהתגייס  הגדול 
בסופי שבוע והתחיל לחלל שבת רח"ל: 
“הוא מתבייש ממני וחושב שאני לא רואה, 
משתמש  הוא  מאוד.  לי  כואב  זה  אבל 
אני  ]בשבת[.  אוכל  ומבשל  בפלאפון 
 לא אומר לו כלום אבל זה ממש כואב."

)פורסם באתר רדיו קול חי, 
י"ד בשבט תשפ"ה(

 חריג וחמור: מתגייסים חרדים נשלחים
למקומות נגד רצונם

הורי המתגייסים החרדים זועמים: “הם הלכו נגד הרבנים 
שלהם – וכבר במפגש הראשון עם המערכת חוו התעמרות 
והשפלות". מתגייסים חרדים שהגיעו ללשכת הגיוס בתל 
השומר קיבלו הודעה כי ישובצו ביחידה אחרת מהשיבוץ 
יישלחו  כי  אוימו  הם   שסירבו,  לאחר  שקיבלו.  המקורי 
הכתב  כעריקים.  שיוגדרו  או  להסכמתם,  עד  צבאי  לכלא 
“תעלה  נאמר:  המתגייסים  לאחד  כי  דיווח  שגב  יובל 
בכלא".  עצמך  את  ותמצא  עריק  שתהיה  או  לאוטובוס 
הכתב הצבאי הלל ביטון רוזן הוסיף:  “התרגיל המלוכלך 
של צה״ל: בלשכת הגיוס כנראה חשבו לעצמם שמתגייסים 
שהתגייסה  חרדים  של  קבוצה  פראיירים...  הם  חרדים 
סובלת מהתעמרות בלשכת הגיוס... החיילים מעידים על 

יחס מחפיר של אנשי הבקו״ם!" 
)פורסם בכ"ח כסלו תשפ"ה בערוצי תקשורת רבים(

 אהרון , בחור חרדי ממודיעין עילית, 
סרבן גיוס: 

“אז בהתחלה באמת לא רציתי להתגייס ואפילו ישבתי 
בכלא כעשרה ימים, אבל לאחר מכן שכנעו אותי ואמרו 
לי שזו מסגרת שמותאמת לחרדים במיוחד, ואתה תקבל 
קיבלתי  לא  דבר  של  בסופו  הטבות.  והרבה  לימודים 
את מה שהבטיחו לי, והרמה של הדת באמת לא הייתה 

מספקת, אז נפרדתי מהצבא." 
)ראיון בתקשורת 11/09/2017(

צבי פרידמן, בחור ישיבה חרדי מבית שמש, ישב 
בכלא חודשיים כיוון שסירב להתגייס לצבא: 

“למה להישאר בישיבה ולא לצאת להתגייס? זה פשוט, כי אני 

יודע שאם אני אתגייס, אני אאבד את כל הדרך, את כל הדרך 

שהתחנכתי מאז שהייתי קטן, הכול ייהרס, ייהרסו גם הדורות 

הבאים שלי. ישבתי עם חבר'ה שהיו בשחר ]מסגרת לחרדים[, 

ושהיו בנח"ל החרדי, היו בכל מיני מקומות, וכולם אמרו לי: אם 

אתה רוצה להישאר חרדי - זה לא בשבילך. שבת, אין כמעט 

לא  זה  אבל  נפרד,  שזה  אומרים  הם  שבת.  שם  לשמור  סיכוי 

נפרד כלל וכלל." )ראיון בתקשורת 11/09/2017(

נכנסו יראי שמים – יצאו לא עלינו...
“יש לי בן דוד במילואים, וגם גיס מתוק, שנכנסו בחורי 

ישיבה יראי שמים לנח"ל – ויצאו משם לא עלינו... גיסי 

המילואימניקים  לכל  להם,  שעשו  לנו  מספר  )נשוי!(  

הפרדה!!!"                                           היתה  לא  וב'טעות'  גיבוש,  יום  החרדים, 

)שמעון, מאזין ברדיו קול חי, כ' בחשוון תשפ"ה( 

טל' ארגון הפקדתי שומרים: 09-31-32142 המחלקה החסידית שלוחה 7
h093132142@gmail.com

עדויות מהשטח 
הסבל והנזק שקורה לבחורים חרדים מול הצבא
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